
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 510 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs‐ og sundhedsministeren den 16. juni 2023. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DD). 

 

Spørgsmål nr. 510:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor at næsten halvdelen af de behandlinger af 

brystkræft, der anbefales i international guidelines, ikke kan tilbydes danske patien‐

ter, jf. artiklen ”Patientforening: Kvinder med metastatisk brystkræft er ofre for Dan‐

marks lave medicinudgifter”, Berlingske.dk, 8/6‐23.” 

 

Svar: 

Det er Medicinrådet, som har til opgave at vurdere, hvorvidt nye lægemidler kan an‐

befales som standardbehandling på sygehusene. Medicinrådet hører under Danske 

Regioner og består af faglige eksperter. 

 

Da Medicinrådet blev etableret i 2017, tog jeg som minister initiativ til syv principper 

for prioritering af sygehuslægemidler. Der var dengang opbakning fra alle Folketin‐

gets partier til principperne. Principperne skal give Medicinrådet et solidt udgangs‐

punkt for deres arbejde og samtidig give regionerne klare retningslinjer for og for‐

ventninger til prioritering af medicinindkøb i sygehusvæsenet. 

 

Medicinrådet blev evalueret i 2019. Konklusionen i evalueringen var, at Medicinrådet 

lever op til sit formål og respekterer de principper, som er udstukket af Danske Regio‐

ners bestyrelse og Folketinget. 

 

Jeg følger som minister løbende udviklingen i Medicinrådet med henblik på at sikre, 

at Folketingets syv principper for prioritering af dyr sygehusmedicin efterleves. 
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